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Centra voor ontwikkelingsstoornissen (COS’en)  -  Wachttijden

In een centrum voor ontwikkelingsstoornissen (COS) worden zeer jonge kinderen (vooral 
van 0-7 jaar) onderzocht met een risico op/vermoeden van problemen in de ontwikkeling. 
Dat kan bijvoorbeeld gaan over problemen in de mentale ontwikkeling, in de motoriek, bij 
gedrag en spel, etc. Het multidisciplinair team brengt via gespecialiseerde onderzoeken de 
mogelijkheden en beperkingen van het kind in kaart in de verschillende 
ontwikkelingsdomeinen. Bij de onderzoeken worden de ouders nauw en actief betrokken. 
Er kunnen indien nodig observaties gepland worden binnen de vertrouwde leefomgeving 
van het kind (klas, kribbe, thuis). Deze centra doen enkel aan diagnostiek en behandelen 
zelf geen kinderen. Na het stellen van een diagnose wordt er doorverwezen naar 
hulpverleners.

In Vlaanderen zijn vier COS-centra, met name in Gent, Antwerpen, Brussel en Leuven. Op 
de sites zelf staat al dat er vaak een wachttijd is van 3 à 4 maanden, wat bijzonder lang is 
voor deze problematiek. Op de site van het centrum voor ontwikkelingsstoornissen van 
Gent staat zelfs dat er een stop wordt ingelast tot oktober voor kinderen geboren in 2015 
en vroeger. Dat is problematisch aangezien deze gespecialiseerde centra noodzakelijk zijn 
om een juiste diagnose te stellen en een vroegtijdige aanpak te garanderen.

1. Wat is de gemiddelde wachttijd? Graag opgesplitst per centrum en per leeftijd.

2. Hoe lang zijn de wachtlijsten? Graag opgesplitst per centrum.

3. Is er door de coronacrisis sprake van een langere gemiddelde wachttijd en langere 
wachtlijsten?

4. Hoeveel aanmeldingen gebeuren er gemiddeld per jaar? Graag een opsplitsing per 
centrum en per leeftijd. Bij hoeveel van de aanvragen wordt er effectief een onderzoek 
opgestart?

5. Welke initiatieven neemt de minister om de werking van deze centra te verbeteren en 
de wachttijden te verminderen?



WOUTER BEKE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID, GEZIN EN ARMOEDEBESTRIJDING

ANTWOORD
op vraag nr. 724 van 13 augustus 2020
van SUZY WOUTERS

1-2.We beschikken niet over deze gegevens vermits dit niet centraal gemonitord wordt. 
De Centra voor Ontwikkelingsstoornissen (COS’en) monitoren dit binnen hun 
organisatie. 

3. Uit de gesprekken met de verschillende COS’en komt het vermoeden naar voren dat 
de wachttijden, net zoals in alle sectoren, zijn opgelopen. Enerzijds door de 
opschorting van de consultaties, anderzijds doordat er momenteel minder 
consultaties kunnen plaatsvinden omwille van de maatregelen genomen door COVID 
19. 

4. We beschikken niet over gedetailleerde gegevens. Wel kunnen we meegeven dat er 
5770 diagnostische trajecten per jaar gesubsidieerd worden. De vier centra vullen 
deze capaciteit voor 100% in.

Opgesplitst per centrum betekent dit: 
COS Brussel: 1306 diagnostische trajecten
COS Leuven:1611 diagnostische trajecten
COS Antwerpen: 1273 diagnostische trajecten
COS Gent: 1580 diagnostische trajecten

5. Binnen het ondernemingsplan van Opgroeien wordt er onder meer gefocust op het 
thema diagnostiek. Er wordt onderzocht hoe diagnostiek transparanter en efficiënter 
georganiseerd kan worden zodat ook de toegankelijkheid verhoogt en bijgevolg de 
wachttijden verminderen. Hierbij wordt er specifieke aandacht besteed aan de 
opgelopen wachttijden voor diagnostiek ten gevolge van de maatregelen genomen 
door COVID 19


